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ELTE KCSSK KOLLÉGIUMI DIÁKBIZOTTSÁG 
DIÁKBIZOTTSÁGI ÜLÉS 

2024. 12. 11., 21:00 
ELTE KŐRÖSI CSOMA SÁNDOR KOLLÉGIUM 

1118 BUDAPEST, DAYKA GÁBOR U. 4. 
B008 (DIÁKBIZOTTSÁGI IRODA) 

JEGYZŐKÖNYV 
Ülésvezető: Nagy Marcell Endre 

Jegyzőkönyvvezető: Vigh Frodó Gergely 

Mandátummal vannak jelen: Nagy Marcell Endre (elnök), Herbert Réka 

(alelnök), Berekméri Barna, Bugár Ádám, Hitter Benjámin, Király Bence, Kiss 

Tamás, Kovács Kristóf, Köő-Molnár Artúr, Magyar Boglárka, Majoros Alexandra, 

Petrik Dana, Vigh Frodó Gergely 

23 mandátumból 13 mandátumot felvettek, így az ülés határozatképes. 

Nagy Marcell Endre ülésvezető 21:08-kor megnyitja az ülést. 

Napirendi tervezet: 

1. Elnöki beszámoló

2. Referensek beszámolója

3. Egyebek

A napirendi tervezetet a Diákbizottság egyhangúlag elfogadja. 
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1. napirendi pont

Elnöki beszámoló

Nagy Marcell Endre diákbizottsági elnök [DB-elnök vagy elnök] beszámol a 

hétvégi mikulásozásról, köszöni a résztvevők segítségét. A tavalyi esztendőhöz 

képest csekélyebb létszámmal dolgoztak, így emiatt december 5-én a B és C 

épületeket járták körbe a diákbizottság [DB] tagjai, majd pénteken és 

szombaton az A épület szobáit. A külföldiek reakcióját külön kiemelte, akik külön 

élményként fogadták a Mikulás (Nagy Marcell Endre) érkezését. Nagy 

tanulságként levonva elmondja, az alacsony részvétel elkerülése végett 

legközelebb valamilyen formában felméri az adott programon részt venni 

kívánó DB tagok számát. Mindemellett figyelmezteti a DB-tagokat arról, hogy a 

DB ülések alóli kimentésüket is kötelezően jelezzék hivatalos e-mail formájában. 

A DB-elnök ezt követően áttér az Eötvös Loránd Tudományegyetem [ELTE] 

Kollégiumi Hallgatói Önkormányzatának [KolHÖK] tervezett elnökségi ülésére. 

Az ülést Microsoft Teams platformon bonyolítják le, ahol megtárgyalják az új 

kollégiumi felvételi szabályzat tervezetét, valamint az ELTE Kőrösi Csoma Sándor 

[KCSSK], továbbá az Erdős Pál Kollégiumokba beszerelendő új mosógépek 

miatti használatidíj-változás problémakörét. Az ülés idején érvényben lévő 

felvételi szabályzat elavult, továbbá több helyen kijátszható. A vezetői ülés 

eredményeit Nagy tolmácsolja a majd a DB tagok részére. Az új, központilag 

beszerzendő mosógépek használati díját 700-800 magyar forintban [forint vagy 

Ft] határozná meg a Kollégiumi Központ [KK]. Ribling Tamás 

kollégiumvezetővel is tárgyalt ezzel a témával kapcsolatban, akkoriban Nagy 

támogatta a drágulást, főként az ülés időpontja alatt használt elavult gépek 

állapota miatt. A mosógépekkel kapcsolatos témát a 3. napirendi pontban 

(Egyebek) részletezi. 
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Az elnök beszámolóját 

Elfogadja: 12 fő 

Elutasítja: 0 fő 

Tartózkodik: 1 fő 

2. napirendi pont 

Referensek beszámolója 

 

Nagy Marcell Endre elnök megkéri Berekméri Barna kommunikációs referenst, 

számoljon be a legutóbbi diákbizottsági ülés óta történt fejleményekről. 

Berekméri Barna kommunikációs referens több posztot is feltöltött csapatával 

a KCSSK DB közösségi felületeire, főként az ELTE Hallgatói Önkormányzat által 

szervezett jótékonysági gyűjtésről és a mikulásozásról. További bejegyzések a 

gyűlés időpontjától számítva nem sokkal érkeznek tőle. 

A kommunikációs referens beszámolóját 

Elfogadja: 13 fő 

Elutasítja: 0 fő 

Tartózkodik: 0 fő 

 

A kommunikációs referens beszámolóját 

a KCSSK DB egyhangúlag elfogadja. 

 

Nagy Marcell Endre elnök megkéri Kiss Tamás sportreferenst, számoljon be az 

előző ülés óta történt fejleményekről. 
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Kiss Tamás sportreferens beszámol arról, hogyan haladnak a Kispályás 

labdarúgó-bajnokság szervezésével. A tervek írásos formában való kidolgozása 

folyamatban van. Az írott változat hamarosan elkészül. 

Nagy Marcell Endre elnök jóindulatúan megbocsájt a csúszásért (mivel a 2024. 

december 11-i ülésre kellett volna az írásos tervezetnek elkészülnie), ugyanakkor 

azt is kéri tőle, hogy szerelje össze a diákbizottsági irodában található 

kondigépet 2024. december 29-i, online formában tartandó ülésig. 

Kiss Tamás sportreferens 2024. december 16-án (hétfőn) összeszereli a referensi 

körével, kiegészülve Kovács Kristóffal és Nagy Marcell Endre elnökkel. 

A sportreferens beszámolóját 

Elfogadja: 13 fő 

Elutasítja: 0 fő 

Tartózkodik: 0 fő 

A sportreferensi beszámolót a KCSSK DB egyhangúlag elfogadja. 

Nagy Marcell Endre diákbizottsági elnök megkéri Magyar Boglárka kulturális 

referenst, számoljon be az előző ülés óta történt fejleményekről. 

Magyar Boglárka kulturális referens arról beszél, a referensi kör utolsó ülésén a 

Kultúr7 anyagiak híján való kivitelezéséről tárgyaltak. A referensi kör gyűléseit 

rövid időre szüneteltetik a tagok sikeres vizsgaidőszaka és a tavaszi 

programmegvalósítás miatt. Ez idő alatt kollégiumon belül keresik a lehetséges 

fellépőket, továbbá azok elérhetőségeit. Amennyiben a Kollégiumi Felvételi 

Szabályzat módosító javaslatai továbbra is engedélyezik a közösségi 

pontszerzést, érdeklődik, kaphatnak-e közösségi pontot a fellépők. 
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Nagy Marcell Endre elnök saját hatáskörben oszthat közösségi pontokat, így 

támogatja az ötletet. A Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat keretének még 

utána jár. 

Magyar Boglárka szerint a közösségi pontok mellett azért is fontosak lennének 

a kollégiumban élő fellépők, mert szerteágazó hobbitevékenységeket végeznek, 

példaként a varrást és a batikolást hozza fel. Jelenleg úgy tervezik, a fő attrakciót 

egy bizonyos napra helyeznék (erre költenék a pénzt is), a többi programot 

bentlakó kollégistákra alapoznák. 

Nagy Marcell Endre elnök megköszöni Magyar Boglárka kulturális referens 

beszámolóját, ezenfelül azt mondja, a KolHÖK költségvetési keretével 

kapcsolatban érdeklődni fog. Hitter Benjáminnak külön megköszöni, hogy 

végül felkereste Puzsér Róbertet. 

A kulturális referens beszámolóját 

Elfogadja: 13 fő 

Elutasítja: 0 fő 

Tartózkodik: 0 fő 

 

A kulturális referens beszámolóját a KCSSK DB egyhangúlag elfogadja. 

A nemzetközi hallgatókért felelős referens beszámolója Bányai Bence 

referens távolléte és a referensi kör ülésének hiánya miatt a következő 

diákbizottsági ülés időpontjára kerül át. 

 

Nagy Marcell Endre elnök megkéri Vigh Frodó Gergely titkári ügyekért felelős 

referenst [titkár], számoljon be az előző ülés óta történt fejleményekről. 
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Vigh Frodó Gergely titkár elkészítette az előző ülés jegyzőkönyvét, amelyet az 

alakuló ülés jegyzőkönyvével együtt – KolHÖK-ös titkári pozíciója miatt – iktatott 

is a Poszeidon Irat- és Dokumentumkezelő Rendszerben.  

A titkár beszámolóját 

Elfogadja: 13 fő 

Elutasítja: 0 fő 

Tartózkodik: 0 fő 

A titkári beszámolóját a KCSSK DB egyhangúlag elfogadja. 

A második napirendi ponthoz több hozzászólás nem érkezik. 

3. napirendi pont

Egyebek 

Nagy Marcell Endre elnök a mosógép témáját emeli ki, erről Dobrocsi Dóra 

KolHÖK elnökkel tárgyalt az árakról, a 700-800 forintos árat sokallja. 

Vigh Frodó Gergely kérdezi, hogyan fog működni az új rendszer. 

Magyar Boglárka kérdéssel reagál, az iránt érdeklődik, hogy a 200 forintos 

mosózsetonnal működő gépek egyidejűleg működnek-e majd az új rendszerrel. 

Nagy Marcell Endre elnök válaszol, a jelenlegi, kb. húszéves, külső vállalkozó 

által kezelt gépeket fogják lecserélni, a KK által beszerzendő, lízingelt új 

masinákkal. A rendszer teljesen más lenne, a tervek kidolgozása folyamatban 

van. Hozzáteszi, felmerült a bankkártyás fizetés lehetősége is. 

Berekméri Barna szerint a 200 forintos mosózseton ár – amennyiben a 2000-es 

évek közepe óta nem változott a mosózsetonok ára – nem követte az inflációt, 
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az új rendszer bevezetése során számításai szerint a 600 Ft-os használati díj 

lenne racionális döntés. 

Magyar Boglárka szerint a legutóbbi közgyűlésen 500 forintos árról beszélt 

Ribling Tamás kollégiumvezető. 

Herbert Réka alelnök más összegekre, 1200 Ft-os mosásra és 1400 Ft-os szárítási 

díjra emlékszik. 

Magyar Boglárka cáfolja az alelnök állítását, emlékei szerint a kollégiumvezető 

ezekkel a piaci árakkal összevetve hasonlította össze az akkor még 500 forintos 

díjjal üzemelni tervezett kollégiumi ipari mosógépek használati összegét. 

Nagy Marcell Endre reflektál, a kollégiumvezető 500 és 1000 forint közötti tarifát 

saccolt egy kettejük közötti tárgyalás során. Reflektál Berekméri Barna 

megjegyzéseire is, az alapján a fokozatos áremelést támogatná. Az alkudozás 

szerinte nem működne, mivel a KK nehezen enged a pénzügyi kérdések terén, 

példaképpen a fejlesztési és kompenzációs keret [FKK] 3000 forintos emelését 

hozza fel. Fokozatos áremelkedés során azonban a bentlakókat hatékonyabban 

rá lehet szoktatni a magasabb díjakért cserébe történő használathoz. 

Kiss Tamás kérdezi, plusz bevételi forrásnak számít-e az új mosógéprendszer, 

vagy inkább a kollégistáknak akarnának-e szolgáltatást nyújtani. Számításai 

szerint, 800 Ft-os tarifával, napi 8 emberrel számolna egy darab mosógépre, víz 

és elektromosság fogyasztását leszámítva évente 2,5 millió forint, avagy egy 

teljes mosógép beszerzési árának megfelelő bevételt termelne a KK. 

Nagy Marcell Endre úgy tudja, 2 millió forintért szereznék be az új gépeket, ezek 

alapján arra a következtetésre jut, hogy ezt a KK inkább plusz bevételnek szánja. 

Berekméri Barna szerint a beérkező pénzből akár a rekortán kosárlabdapályát 

is felújíthatnák. 
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Vigh Frodó Gergely emiatt kételkedik, mivel a KK nem csupán a KCSSK-t tartja 

fent, így lehetséges, más kollégiumok fejlesztését preferálná bizonyos 

helyzetekben. 

Magyar Boglárka a mosógépek árazását tekintve ismét felhozza a Nagy Marcell 

Endre elnök által emlegetett FKK-t. 

Nagy Marcell Endre úgy tudja, az FKK emelésének fő oka az volt, hogy a 

hallgatói normatíva (avagy az állami ösztondíjas hallgatók után járó, 

kollégiumoknak juttatott pénz) kb. 15 éve nem emelkedik. Az emelésnek 

köszönhetően a KK a kollégiumokat hasonló színvonalon igyekszik üzemeltetni, 

mint eddig. Ugyanakkor megköszöni Kiss Tamás reflexióját, beemeli a vezetői 

gyűlésre szánt kérdései közé a fokozatos áremelés lehetőségét, főként a szociális 

szempontok figyelembevétele miatt. 

Kiss Tamás bizonyos szempontokból megérti a használati díj emelkedésének 

okát, ugyanakkor fenntartja, hogy eddig inkább szolgáltatásként funkcionált a 

kollégiumi mosógéphasználat, ez pedig egy magasabb ugrás. 

Király Bence hozzáteszi, a 200 forintos mosás során is teletömik a mosógépet 

ahelyett, hogy több zsetont használnának fel. 

Majoros Alexandra szerint nem a piaci árakhoz kellene hasonlítani a mosást, 

mivel az emberek többsége úgyis otthon mossa ki a ruháit. Kontrasztként 

felhozza, piaci mosodák 1800-2300 Ft közötti árakkal működnek, az új 

rendszerben történő mosás ára így is 1000 forinttal a piaci értéke alatt van. 

Megérti a KK döntését, ugyanakkor hozzáteszi, otthon a rezsi költségeit 

leszámítva mégiscsak ingyen van.  

Bugár Ádám úgy tudja, az ELTE Márton Áron Kollégiumban is ingyenes a 

mosógéphasználat. 

Majoros Alexandra reflektál, szerinte az ár-érték arány fontos tényező lehet. 

Jelenleg a 200 forintos, mosózsetonos rendszert úgy használja, hogy tudja, 
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rozogák a gépek, de amennyiben fontos intéznie a mosást, megteszi. 800 

forintért cserébe azonban prémium kategóriájú eszközöket és színvonalat vár el. 

Magyar Boglárka szerint közfelháborodást váltana ki, ha az ipari mosógépek a 

tervezettnél hamarabb elromlanának. 

Nagy Marcell Endre elnök ennél bizakodóbb, mivel mégiscsak új, ipari 

mosógépekről tárgyalnak. 

Király Bence szerint a mosógépek állapota azok használatától függően is 

változik. 

A harmadik napirendi ponthoz több hozzászólás nem érkezik. 

Nagy Marcell Endre ülésvezető az ülést 21:36-kor lezárja. 

Budapest, 2024.12.11. 




